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Rada Miasta Ostrów Mazowiecka

Protokół nr X/2019

X Sesja w dniu 24 września 2019.
Obrady rozpoczęto 24 września 2019 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 19:19 tego samego
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków.

Obecni:

1. Stanisław Dylewski
2. Mirosław Gromek
3. Beata Herman
4. Michał Kacprzak
5. Bogusław Konrad
6. Anna Krajewska
7. Robert Krajewski
8. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska
9. Krzysztof Laska
10. Ewa Orzechowska
11. Waldemar Józef Pałys
12. Jerzy Pawluczuk
13. Paweł Adrian Pecura
14. Mirosław Pędzich
15. Andrzej Pęksa
16. Edward Witold Podbielski
17. Mieczysław Szymalski
18. Renata Teresa Trojanowska
19. Henryk Wilczewski
20. Jacek Wilczyński
21. Edward Zalewski

1. Otwarcie sesji.

Przewodniczący  Rady  Miasta  p.  Robert  Krajewski  dokonał  otwarcia  X  sesji  Rady
Miasta,  zwołanej  w  trybie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  r.  o  samorządzie
gminnym wypowiadając  formułę  „Otwieram X sesję  Rady Miasta  Ostrów Mazowiecka”.
Następnie przywitał serdecznie zaproszonych gości oraz wszystkich przybyłych na obrady.

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert  Krajewski w szczególności  przywitał  gościa
honorowego  p.  Krzysztofa  Listwona,  który  otrzymał  brązowy krzyż  zasługi  przyznawany
przez  Prezydenta  Rzeczypospolitej  Polskiej  p.  Andrzeja  Dudę.  Dodał,  że  wręczenie
odznaczenia  w  imieniu  Prezydenta  Rzeczypospolitej  Polskiej  p.  Andrzeja  Dudy  dokona
Minister Środowiska p. Henryk Kowalczyk. 



Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer rozpoczął wprowadzenie do wręczenia odznaczenia  
p.  Krzysztofowi  Listwonowi  odczytując  fragment  uzasadnienia  i  podstawę  prawną
postanowienia Prezydenta Rzeczypospolitej  Polskiej p. Andrzeja Dudy z dnia 17 września
2019 r. w sprawie nadania odznaczenia. 

Minister Środowiska p. Henryk Kowalczyk poprosił zebranych o powstanie w związku
z wręczeniem odznaczenia państwowego.
Minister  Środowiska  p.  Henryk  Kowalczyk  dokonał  uroczystego  wręczenia  odznaczenia
brązowego krzyża zasługi dla p. Krzysztofa Listwona. 

P. Krzysztof Listwon powiedział, że honor jest jedynym słowem jakie przychodzi mu
na myśl wobec przeżywanej wzruszającej chwili. Uznał za honor otrzymanie odznaczenia  
od  Prezydenta  RP,  które  wręczył  konstytucyjny  Minister  Rzeczypospolitej  Polskiej  oraz
możliwość przebywania w gronie osób przybyłych na obrady sesji Rady Miasta. Zaznaczył,
że również za honor uważa spędzenie prawie ćwierć wieku w ławach samorządu. Podkreślił,
że ma ogromną satysfakcję, że są efekty działań samorządu, którego był członkiem. Życzył
zebranym pomyślności, zdrowia oraz osiągnięć dla samorządu i samorządności miasta. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski ogłosił 5-minutową przerwę w celu
złożenia gratulacji p. Krzysztofowi Listwonowi. 

Przerwa. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że na stan 21 Radnych, 
na  sesji  obecnych  jest  21  radnych,  w  związku  z  powyższym  podjęte  uchwały  będą
prawomocne. 

2. Informacja o porządku obrad.

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Rada Miasta może
wprowadzić zmiany do Porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu
rady. Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski zapytał czy są jakieś wnioski lub
uwagi do porządku obrad sesji Rady Miasta. 

W dyskusji wzięli udział:

Radna p. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska zwróciła uwagę, że podczas sesji Rady Miasta
nie  są  odczytywane sprawozdania  komisji  wiodących.  Dodała,  że takie  postępowanie  jest
niezgodne ze Statutem Miasta ze względu na § 55 ust. 4 pkt. 2 o brzmieniu: Drugie czytanie
projektu uchwały obejmuje:(...) 2) sprawozdanie komisji wiodącej. Nadmieniła, iż członkowie
Rady Miasta nie należący do ugrupowania politycznego Prawo i Sprawiedliwość mającego
większość w każdej komisji czują się pomijani poprzez brak informacji o tym, w jaki sposób
głosowali  w  poszczególnych  sprawach.  Radna  zaproponowała  zdjęcie  z  porządku  obrad
projektu uchwały dot. utworzenia spółdzielni socjalnej z uwagi na brak informacji o skutkach
finansowych  projektu  uchwały.  Przypomniała,  że  w  przeszłości  na  obszarze  miasta
funkcjonowały  dwie  spółdzielnie  socjalne  z  czego  jedna  krótkoterminowo,  zaś  druga
spółdzielnia  działała z  różnym  skutkiem.  Zaznaczyła,  że  nie  sprzeciwia  się  podjęcia  
ww. uchwały, lecz Radni Miasta wnoszą o zapoznanie się szczegółami projektu uchwały  
na posiedzeniach komisji Rady Miasta.



Innych wniosków do porządku obrad nie było.

Głosowano wniosek w sprawie:  zdjęcia     z  porządku obrad punktu 10 a o brzmieniu:  
Podjęcie uchwał: a)w sprawie utworzenia spółdzielni socjalnej.

Wyniki głosowania:
ZA: 10, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (10)

Stanisław Dylewski, Michał Kacprzak, Anna Krajewska, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Jerzy
Pawluczuk,  Andrzej  Pęksa,  Mieczysław  Szymalski,  Renata  Teresa  Trojanowska,  Henryk
Wilczewski, Jacek Wilczyński

PRZECIW (11)

Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, Robert  Krajewski,  Krzysztof Laska,
Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Edward
Witold Podbielski, Edward Zalewski

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołów z VII, VIII i IX sesji Rady Miasta. 

4. Informacja  o  stanie  prac  związanych  z  rozpoznaniem  oraz  wyeliminowaniem
zagrożenia dla miejskich ujęć wody spowodowanego działalnością byłej Nasycalni w
Ostrowi Mazowieckiej. 

5. Informacja o realizacji budżetu miasta za 6 m-cy 2019 r. 

6. Stopień realizacji inwestycji miejskich przyjętych do planu na 2019 r. 

7. Sprawozdanie  z  działalności  Spółek,  których  organem  założycielskim  jest  miasto
Ostrów Mazowiecka: ZEC, ZGK i TBS za okres 2018 r. 

8. Podjęcie uchwał:

a. w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  położonej  w  miejscowości
Stare Lubiejewo, 

b. w sprawie wyłączenia działki nr ewidencyjny 3084 z opracowania miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Ostrów Mazowiecka,

c. w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego miasta Ostrów Mazowiecka, 



d. w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Ostrów Mazowiecka. 

9. Podjęcie uchwał:

a/ w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIX/276/2017 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka  
z  dnia 4 października  2017 r.  w sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  dotychczasowej
sześcioletniej  Szkoły  Podstawowej  nr  1  im.  Tadeusza  Kościuszki  w  Ostrowi
Mazowieckiej  w  ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  nr  1  im.  Tadeusza  Kościuszki  
w Ostrowi Mazowieckiej,

b/ w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIX/277/2017 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka  
z dnia 4 października 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego
Zespołu Szkół Publicznych Nr 1 im. Papieża Jana Pawła II w Ostrowi Mazowieckiej,  
w skład którego wchodzi sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 2 w Ostrowi Mazowieckiej
i Gimnazjum Publiczne nr 2 w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową
nr 2 im. Papieża Jana Pawła II w Ostrowi Mazowieckiej,

c/ w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIX/278/2017 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka  
z dnia 4 października 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego
Zespołu Szkół Publicznych Nr 2 im. 18 Pułku Artylerii Lekkiej w Ostrowi Mazowieckiej,
w skład którego wchodzi sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 4 w Ostrowi Mazowieckiej
i Gimnazjum Publiczne nr 4 w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową
nr 4 im. 18 Pułku Artylerii Lekkiej w Ostrowi Mazowieckiej,

d/ w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIX/279/2017 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka  
z dnia 4 października 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego
Zespołu  Szkół  Publicznych  Nr  3  w Ostrowi  Mazowieckiej,  w skład  którego wchodzi
sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 3 im. Janusza Korczaka w Ostrowi Mazowieckiej  
i Gimnazjum Publiczne nr 3 w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową
nr 3 im. Janusza Korczaka w Ostrowi Mazowieckiej,

10.Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie utworzenia spółdzielni socjalnej,

b. w sprawie zasad ustalania  przyznawania świadczeń z pomocy społecznej  w formie
gorących posiłków. 

11.Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie odwołania członka Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Ostrów
Mazowiecka,

b. w sprawie powołania członka Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Ostrów
Mazowiecka

12.Wolne wnioski i sprawy różne 

13.Zakończenie obrad.

3. Przyjęcie Protokołów z VII, VIII i IX sesji Rady Miasta.

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował o tym, że Protokoły 
z obrad VII,VIII i IX sesji Rady Miasta były wyłożone do wglądu i do dnia poprzedzającego
dzisiejszą sesję nikt nie zgłosił uwag do ich treści, w związku z tym stwierdził, że Protokoły
zostały przez Radę Miasta przyjęte.

4. Informacja o stanie prac związanych z rozpoznaniem oraz wyeliminowaniem zagrożenia



dla  miejskich  ujęć  wody  spowodowanego  działalnością  byłej  Nasycalni  
w Ostrowi Mazowieckiej.

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer rozpoczął wprowadzenie do tematu zwracając uwagę,
że  historia  funkcjonowania  byłej  Nasycalni  to  cały  XX  wiek.  Dodał,  że  zakład  został
zamknięty kilkanaście lat temu. Podkreślił, iż była Nasycalnia stanowiła istotną część lokalnej
gospodarki.  Poinformował,  iż  działalność  byłej  Nasycalni  polegała  na  impregnowaniu
drewnianych  podkładów  kolejowych  środkami  uodparniającymi  drewno  na  warunki
atmosferyczne oraz pasożyty. Powiadomił, że nie do końca jest znana skala zagrożenia dla
miasta z uwagi na skutki działalności byłej Nasycalni. Zaznaczył, że samorząd w obecnej  
i  minionych  kadencjach  czyni  starania  mające  na  celu  zapewnienie  bezpieczeństwa  ujęć
wody. Powiadomił, że władze miasta zapobiegając potencjalnym zagrożeniom podejmowały
przedsięwzięcia  dot.  rekultywacji  terenu  po  byłej  Nasycalni.  Powiedział,  że  w  mieście
znajduje się niekorzystny układ warstw wodonośnych z uwagi na miejsce pozyskiwania wody
pitnej.  Wspomniał,  że  Minister  Środowiska p.  Henryk Kowalczyk był  pierwszą  osobą na
poziomie ministra konstytucyjnego, która udzieliła pomocy władzom miasta w poprzedniej
kadencji w/s byłej Nasycalni. Podał, że p. Henryk Kowalczyk sprawując poprzednie funkcje
w  Kancelarii  Prezesa  Rady  Ministrów przyczynił  się  do  zaangażowania  Ministra
Infrastruktury, Ministra Środowiska oraz Ministra Gospodarki Wodnej i Żeglugi Śródlądowej
w sprawę byłej Nasycalni. Złożył podziękowania ministrom: p. Henrykowi Kowalczykowi,  
p.  Markowi Grubarczykowi  i  p.  Andrzejowi Adamczykowi.  Zawiadomił,  że  sprawa byłej
Nasycalni jest rozpatrywana przez specjalny zespół w Ministerstwie Środowiska, w którym
dodatkowo znajduje się gremium złożone z przedstawicieli ww. ministerstw, przedstawicieli
spółki  PKP,  przedstawicieli Państwowego  Instytutu  Geologicznego  i  innych  instytucji
zajmujących się zakresem środowiska. Podał, że rezultatem spotkań ww. zespołu jest program
oraz badania, którym zajmuje się PIG. 

Minister  Środowiska  p.  Henryk  Kowalczyk  podkreślił,  że  problem  związany  
z  działalnością  byłej  Nasycalni  jest  znany  od  długiego  czasu.  Poinformował,  
że skomplikowany system administracyjny powoduje, że kwestie dot. byłej Nasycalni należą
do  właściwości:  Ministerstwa  Środowiska,  Ministerstwa  Gospodarki  Wodnej  i  Żeglugi
Śródlądowej,  a  także Ministerstwa Infrastruktury.  Wspomniał,  że w przeszłości  ludzie  nie
przykładali  uwagi  do  tematu  ochrony  środowiska  przez  co  na  potrzeby  gospodarcze
środowisko było degradowane. Zwrócił uwagę, że niewłaściwe byłoby porzucenie terenu po
byłej  Nasycalni  jeżeli  można  ten  obszar  przywrócić  do stanu użyteczności.  Zawiadomił,  
że rozpoczęcie prac spowoduje doprowadzenie do remediacji terenu i zabezpieczy warstwy
wodonośne przed skażeniem. Zaznaczył, iż jest to najważniejszy cel. Powiedział, że jednostki
podlegające  resortowi  ochrony  środowiska  będą  przekazywać  szczegółowe  informacje  
w  omawianej  sprawie  w  dalszej  części  dyskusji.  Powiadomił,  że  eksperci  z  instytucji
podlegających  resortowi  przygotowali  prezentację.  Dodał,  że  po  wysłuchaniu
przedstawionych informacji kompetentne osoby udzielą odpowiedzi na pytania i wątpliwości. 

Dyrektor  Departamentu  Gospodarki  Morskiej  i  Żeglugi  Śródlądowej  w  Ministerstwie
Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej p. Małgorzata Bogucka Szymalska podziękowała
za  zaproszenie  Ministerstwa  Gospodarki  Morskiej  i  Żeglugi  Śródlądowej  na  obrady sesji
Rady Miasta.  Wyjaśniła, że Ministerstwo Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej jest
odpowiedzialne  za  ochronę  wód  powierzchniowych  oraz  podziemnych,  a  także  zbiorowe
zaopatrzenie ludności w wodę. Dodała, że przytoczone ministerstwo jest koordynatorem prac
w omawianej  sprawie.  Spostrzegła,  że bez zaangażowania  wielu osób, w tym ekspertów  



z różnych instytucji nie byłaby możliwa praca przy rozwiązywaniu problemu byłej Nasycalni.
Zwróciła się o przedstawienie wyników badań przez Państwową Służbę Hydrologiczną. 

Kierownik  w  Państwowym  Instytucie  Geologicznym  Państwowym  Instytucie
Badawczym  p.  Małgorzata  Woźnicka  na  początku  wypowiedzi  złożyła  podziękowania  
za zaproszenie  na obrady sesji  Rady Miasta.  Udzieliła  informacji,  że  Państwowy Instytut
Geologiczny jest jednym z najstarszych instytutów badawczych w Polsce, który w bieżącym
roku obchodzi jubileusz stulecia funkcjonowania. Podała, że PIG został powołany w maju
1919  roku,  zaś  Państwowa  Służba  Hydrologiczna  będąca  częścią  PIG zastała  powołana  
w 2001r.  na mocy ustawy prawo wodne. Wyjaśniła,  że Państwowa Służba Hydrologiczna
realizuje  zadania  państwa  w  zakresie:  rozpoznawania,  bilansowania  i  ochrony  wód
podziemnych.  Zawiadomiła,  że  tzw.  zespół  interwencyjny w  Państwowej  Służbie
Hydrologicznej  prowadzi  działania  dot.  szukania  źródła  zanieczyszczenia  i  spraw  badań
zasięgu  zanieczyszczeń.  Podała,  że  sytuacja  mająca  miejsce  w  Ostrowi  Mazowieckiej  
to stwierdzone ognisko zanieczyszczenia na terenie działalności byłej Nasycalni w mieście,
gdzie wody podziemne stanowią źródło dostarczania mieszkańcom wody zdatnej do spożycia.
Udzieliła  informacji,  że  działania  Państwowej  Służby  Hydrologicznej  w  Ostrowi
Mazowieckiej  rozpoczęły  się  w 2016r.  z  uwagi  na pismo złożone przez  zaniepokojonych
właścicieli  ogródków  działkowych.  Powiedziała,  że  wówczas  PIG  nawiązał  kontakt  
z władzami miasta, zarządem wód i kanalizacji czego rezultatem było szybkie stwierdzenie
problemu. Wskazała, iż w 2017-2018 podejmowano działania identyfikacji problemu, które
były  popierane  przez  Ministerstwa.  Na podstawie  prezentacji  multimedialnej  przedstawiła
następujące informacje:

-  Źródłem  zanieczyszczenia  jest  olej  kreozotowy,  który  w  wyniku  działalności  byłej
Nasycalni  przedostał  się do gruntu.  Dodatkowo wraz z migrującą wodą opadową również
przedostał się do wód podziemnych, z którymi przemieszcza się do ujęć wód podziemnych.
Dodała,  że  zanieczyszczenie  przemieszczające  się  do  ujęć  wód  podziemnych  zmierza  
w kierunku miasta. Opisała olej kreozotowy jako silnie niebezpieczną, toksyczną, zagrażającą
zdrowiu  człowieka,  rakotwórczą  substancję  cięższą  od  wody  z  wyłączeniem  składników
lżejszych przedostających się do wody.

-  Zanieczyszczony  obszar  należący  do  spółki  PKP  będzie  rekultywowany  zgodnie  
z przepisami prawa, lecz zakres zanieczyszczenia sięga również terenów wychodzących poza
przytoczony obszar co stanowi problem co do znalezienia jednostki mającej podjąć realizację
rekultywacji tych terenów.

-Historia działalności Nasycania Podkładów Kolejowych sięga stu lat. Z kolei lata 70. oraz
80. to „czarny okres” powstania wylewiska przy ul. Torowej oraz intensywnego powstawania
zanieczyszczeń,  które  przedostawały  się  do  gruntu  i  warstw wodonośnych.  Powiedziała,  
że ostatnie kilka lat to realizacja zadań mających na celu ochronę ujęcia wód podziemnych
znajdujących się na drodze migracji zanieczyszczeń. 

Przedstawiciel  Państwowego Instytutu Geologicznego p. Romuald Bieleń za pomocą
prezentacji multimedialnej przedstawił zebranym następujące informacje:

-Pierwsza  warstwa wodonośna została  zanieczyszczona  prawdopodobnie  z  powodu zrzutu
oleju kreozotowego do gruntu bądź niewłaściwego użytkowania oleju kreozotowego podczas
działalności byłej Nasycalni.
-Zanieczyszczenie wydostało się poza teren działalności byłej Nasycalni i płynie w pierwszej
warstwie wodonośnej.



-Stwierdzone zanieczyszczenia to składniki oleju kreozotowego, które są w stanie migrować
wraz  z  wodą.  Stężenie  ww.  składników  nie  jest  duże,  ale  samo  pojawienie  się  stanowi
problem.
-Państwowy Instytut Geologiczny obserwuje pierwszą oraz drugą warstwę wodonośną.

-Nie jest wyjaśniony sposób migracji zanieczyszczeń do drugiej warstwy wodonośnej. 
-Zanieczyszczenia w pierwszej warstwie wodonośnej dotarły do wysokości terenu dawnego
zakładu Ostrovia oraz prawdopodobnie znajdują się dalej czego w obecnej chwili nie można
udokumentować.

-Stwierdzona  została  obecność  zanieczyszczeń  w  studniach  ujmujących  drugą,  izolowaną
warstwę  wodonośną.  Jedna  studnia  położona  jest  w  odległości  200  metrów  od  źródła
zanieczyszczeń, zaś pozostałe studnie to ujęcia miasta.
-W hipotetycznym zdarzeniu przesączenia się zanieczyszczeń przez pakiet izolujący między
warstwami wodonośnymi czyli glinę zanieczyszczenia dotarłyby do studni zanieczyszczając
drugą warstwę wodonośną co stanowiłoby trudną sytuację.

-Przedmiotem dalszych badań Państwowego Instytutu Geologicznego będzie sprawdzenie czy
przedostanie się zanieczyszczeń do drugiej warstwy wodonośnej odbyło się w tzw. strefach
przyotworowych studni obserwowanych przez Państwowy Instytut Geologiczny. 
-Państwowy  Instytut  Geologiczny  wykonał:  kartowanie  hydrogeologiczne,  badania
geofizyczne,  model  hydrogeologiczny.  W toku przygotowań jest  projekt  geologiczny  dot.
wierceń  oraz  powiększenie  obszaru  monitorującego  pozwalającego  zaalarmować  ZGK  o
ewentualnej zmianie sytuacji z odpowiednim wyprzedzeniem czasowym.

-Państwowy  Instytut  Geologiczny  w  ramach  działań  zespołu  ds.  zdarzeń  incydentalnych
wykona wiercenia, pobierze próbki i przedstawi wyniki próbek. Dzięki temu miasto będzie
miało pełną informację do podjęcia działań w celu zabezpieczenia miejskich ujęć wodnych.
Miasto  wykonało  koncepcję  działań,  które  mają  zapobiec  przerwie  w  dostawie  wody
mieszkańcom. Potrzeba uszczegółowienia działań. 
-Współpraca między spółką PKP SA, a Państwowym Instytutem Geologicznym i władzami
miasta  w  przepływie  informacji  z  wykonanych  przedsięwzięć  stanowi  ważny  element  w
podejmowaniu dalszych kroków rozwiązujących problem.

-Zdaniem  Państwowego  Instytutu  Geologicznego  miasto  powinno  w  dalszym  ciągu
prowadzić monitoring,ponieważ jest to jedyna skuteczna metoda na chwilę obecną w obliczu
problemu. Poprosił o zadawanie pytań.

Minister Środowiska p. Henryk Kowalczyk podziękował za wypowiedzi przedstawicieli
Państwowego  Instytutu  Geologicznego.  Poprosił  o  zabranie  głosu  Dyrektora  Biura
Administracji i Eksploatacji Nieruchomości PKP SA p. Andrzeja Nowickiego. 

Dyrektor  Biura  Administracji  i  Eksploatacji  Nieruchomości  PKP  SA  p.  Andrzej
Nowicki  podziękował  za  zaproszenie  na  sesję  Rady  Miasta  i  możliwość  przekazania
bieżących  wiadomości  z  działań  podejmowanych  przez  spółkę  PKP  SA  na  obszarze
funkcjonowania  byłej  Nasycalni.  Zawiadomił,  że  spółka  aktualnie  zajmuje  się  szeroko
rozumianym  oczyszczaniem  w  dwóch  obszarach  na  ul.  Fabrycznej  oraz  ul.  Torowej.
Wymienił,  że  prace na ul.  Fabrycznej  zmierzają  ku końcowi,  a polegały  na oczyszczeniu
gruntu i usunięciu zbiorników wód podziemnych. Powiadomił, że prace techniczne na ww.
terenie zostały zakończone. Podał, że w obrębie ul. Fabrycznej opróżniono 73 tony resztek
starego oleju ze zbiorników podziemnych, wykopano i opróżniono zbiorniki stalowe o wadze
blisko 600 ton; usunięto zanieczyszczenie gruntu 3 metry poniżej dolnej granicy zbiorników
oraz w obszarze przyległych o łącznej ilości 6000 ton gruntu, a braki uzupełniono czystym



gruntem. Następnie opisał zakres działań wykonanych na ul. Torowej mówiąc, że w 2018r.
została  podpisana  umowa  z  wykonawcą  wyłonionym  w  przetargu  na  prowadzenie  prac
generacyjnych. Obecnie  ww.  wykonawca  zakończył  etap  formalnego  przygotowania  do
podjęcia prac uzyskując niezbędne pozwolenia i uzgodnienia na: projekt geologiczny, projekt
technologiczny  prowadzenia  remediacji  w  terenie,  projekt  formalno-prawny.  Dodatkowo
wykonawca na ul. Torowej zakończył okres przygotowawczy instalacji zlokalizowanych na
terenie  byłej  Nasycalni  tj.  pompy,  filtry,  zbiorniki.  Udzielił  informacji,  że  6  września
rozpoczęto  prace  remediacyjne na  zasadzie  pompowania  substancji  do  gleby  zgodnie  
z  projektem.  Dodał,  że  obecnie  jest  czas  oczekiwania  na  drugi  etap  pompowania,  który
odbędzie się na początku października. Powiadomił, że prace w ramach podpisanej umowy
zakończą  się  w  2020r.  Zaznaczył,  że  nad  ww.  pracami  sprawowany  jest  nadzór  przez
niezależną spółkę wyłonioną w odrębnym przetargu. Podkreślił, że niezależnie od ww. prac
prowadzone są od dłuższego czasu działania dot. zczerpania oleju. Podał, że w aktualnym
momencie  udało  się  zczerpać  4000 litrów oleju  w czystej  postaci.  Podkreślił  ważną  rolę
wykonywania prac remediacyjnych. 

Minister  Środowiska  p.  Henryk  Kowalczyk  podziękował  za  przytoczenie
szczegółowych  rozwiązań  przez  przedstawicieli  Państwowego  Instytutu  Geologicznego.
Wspomniał,  że  posiadanie  alternatywy w postaci  nowego ujęcia  wody dla  miasta  Ostrów
Mazowiecka  będzie  istotnym elementem  w przypadku  negatywnego  rozwinięcia  sytuacji,
które trzeba wziąć pod uwagę. Równocześnie złożył podziękowanie przedstawicielowi spółki
PKP SA za wykonane działania. Wyraził pozytywne zdanie wobec podjęcia przedsięwzięć
mających na celu remediację terenu po byłej Nasycalni. Konkludował wypowiedź zwracając
uwagę, iż wiedza przekazana na dzisiejszych obradach sesji Rady Miasta pokazuje realną  
i  obiektywną sytuację  obszarów działalności  byłej  Nasycalni,  a także bieżący i  wykonany
zakres prac. 

Burmistrz  Miasta  p.  Jerzy  Bauer  złożył  podziękowania  Ministrowi  Środowiska  
p. Henrykowi Kowalczykowi za możliwość spotkania kompetentnego grona w/s omówienia
problemu terenów po działalności byłej Nasycalni. Poprosił o zabranie głosu prezesa Zakładu
Gospodarki  Komunalnej  p.  Pawła  Mieczkowskiego,  by  wyjaśnić  wątek  przedsięwzięcia
stworzenia programu dot. miejskiej koncepcji reagowania kryzysowego. 

Prezes  ZGK p.  Paweł  Mieczkowski  wymienił,  że  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  
w  bieżącym  roku  zakończył  opracowanie  dokumentacji  w/s  alternatywnych  działań
zabezpieczających  dostawę  wody  dla  mieszkańców  miasta.  Dodał,  że  przytoczone
opracowanie  zostało  dane  do  analizy.  Podał,  że  ww.  dokument  zawiera  szereg  działań
zabezpieczających miejskie  ujęcia  wody jakie  jak:  nowe ujęcia  w innym miejscu;  studnie
barierowe;  wbudowanie  w  warstwy  wodonośne  nanocząsteczek;  różnego  rodzaju  filtry
węglowe oczyszczające  miejskie  ujęcia  wody.  Udzielił  informacji,  że  ZGK przygotowuje
dokumentacje projektową dot. opracowania technologii rozszerzającej istniejącą technologię
na  stacji  uzdatniania  wody  o  filtry  zabezpieczające  wodę  w  przypadku  dostania  się
zanieczyszczeń  do  komunalnych  ujęć  wody.  Nadmienił,  że  spółka  od  2018r.  rozszerzyła
zakres monitorowania ujęć miejskiej  wody o małże słodkowodne sprawdzające na bieżąco
stan surowej wody. Zwrócił się o zadawanie pytań w celu rozwiania wątpliwości. 

W dyskusji wzięli udział:

Radny  p.  Stanisław  Dylewski  wspomniał,  że  działając  w  imieniu  Ruchu  Kontroli
Władzy i Wyborów wysyłał wiele pism w sprawie byłej Nasycalni adresowanych m. in. do



Ministra  Środowiska.  Przytoczył  pismo  otrzymane  w  2015  roku  od  Dyrektora
Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska p. Doroty Sobczak w omawianej sprawie,
w  którym  zostało  opisane  zachowanie  spółki  PKP  względem  problemu  byłej  Nasycalni.
Zacytował fragment raportu sporządzonego przez dr. Irmińskiego w/s zanieczyszczenia wód
gruntowych  na  ul.  Lubiejewskiej.  Następnie  przytoczył  fragment  notatki,  w  której  
na propozycję dr. Irmińskiego w/s zamontowania dwóch piezometrów odpowiada były Prezes
ZGK p. Krzysztof Winiarski oraz Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer. Wyraził niezrozumienie
wobec  nie  ujęcia  w  budżecie  miasta  przedsięwzięcia  budowy  piezometrów,  zważywszy  
na duże zasoby pieniężne w budżecie miasta. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  p.  Robert  Krajewski  zwrócił  uwagę  rademu  
p.  Stanisławowi  Dylewskiemu  na  skrócenie  wypowiedzi  radnego.  Podkreślił,  że  Minister
Środowiska p. Henryk Kowalczyk ma ograniczoną ilość czasu. 

Radny  p.  Stanisław  Dylewski  wyraził  zdanie,  że  nie  powinno  być  wpływu  na
merytoryczną wypowiedź. Uznał, że gdyby Minister Środowiska odpisał na pisma radnego,
wówczas radny nie poruszałby ww. kwestii.  Przypomniał  o debacie  zorganizowanej  przez
Ruch  Kontroli  Władzy  i  Wyborów,  w której  nie  uczestniczył  Burmistrz  Miasta  p.  Jerzy
Bauer.  Radny  powiedział,  że  na  wspomnianej  debacie  poinformowano  mieszkańców  
o zagrożeniu ujęć wodnych. Odczytał fragmenty stanowiska Komisji Gospodarki Komunalnej
i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony Środowiska, w którym przewodniczący Komisji  
p. Jerzy Pawluczuk zwraca się do Burmistrza Miasta p. Jerzego Bauera o zorganizowanie
debaty społecznej w sprawie byłej Nasycalni. 

Minister Środowiska p. Henryk Kowalczyk zwrócił uwagę na ograniczone zasoby czasu
uczestnictwa  Ministra  w  obradach  sesji  Rady  Miasta.  Odpowiedział,  że  działania  w
omawianej  sprawie  zaczęły  się  w  2016r.  o  czym  świadczy  przedstawiona  prezentacja.
Zawiadomił,  że  cytowanie  stanu ujęć  wodnych  z  najniższych  odwiertów na  terenie  byłej
Nasycalni  będzie zawierało informacje o skażeniu wody. Spostrzegł,  że działaniem władz
publicznych  jest  zadbanie  o  nieprzedostanie  się  ww.  skażenia  do  niskich  ujęć  wód
gruntowych miasta. Podziękował instytucjom za opracowanie i przekazanie rzetelnej wiedzy
oraz wykonanie planów awaryjnych w przypadku zdiagnozowania skażenia miejskich ujęć
wodnych. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski ogłosił 5-minutową przerwę.

Przerwa. 

Radny  p.  Paweł  Adrian  Pecura  porównał  wygląd  terenu  po byłej  Nasycalni  sprzed
czterech lat i sprzed kilku miesięcy. Zauważył różnicę w jakości ogrodzenia działki i stopniu
realizacji przedsięwzięć na tym terenie. Zadał pytanie gdzie znajduje się 73 tony kreozotu.
Pytał czy na przestrzeni dwudziestu lat była wiedza o zawartości kreozotu w zbiornikach oraz
czy  przytoczone  zbiorniki  ulegały  pęknięciom  bądź  przesiąknięciom.  Podkreślił,  że  w
przeszłości na terenie byłej Nasycalni dzieci organizowały sobie zabawy. 

Przedstawicielka  PKP  SA  poinformowała,  że  od  momentu  otrzymania  informacji  
o stanie zbiorników podjęto działania zmierzające do usunięcia przytoczonych zbiorników,  
co  zostało  zrealizowane.  Dodała,  że  dodatkowo  usunięto  grunt  znajdujący  się  pod  i  w
otoczeniu  zbiorników.  Nadmieniła,  że  aktualnie  trwa  oczekiwanie  na  wyniki  badań  
z wykonanych działań, które zostaną przedłożone do Starostwa Powiatowego. 



Radny p. Paweł Adrian Pecura (Ad Vocem) podziękował za odpowiedź. Równocześnie złożył
podziękowania  instytucjom  przyczyniającym  się  do  eliminowania  zagrożenia  w  obrębie
miasta. 

Radny p. Stanisław Dylewski pokazał zdjęcia obrazujące zbiorniki znajdujące się na
terenie byłej Nasycalni. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski zwrócił uwagę, że przed chwilą była
przekazana informacja o usunięciu zbiorników. 

Radny p. Stanisław Dylewski podkreślił, że funkcjonująca Mleczarnia Ostrovia poprzez
założenie własnych filtrów uchroniła miasto przed rozprzestrzenieniem się zanieczyszczeń  
z  terenów byłej  Nasycalni.  Zwrócił  uwagę,  że  ww.  zakład  mleczarski  został  zamknięty  
co powoduje pozostawienie bez pracy ok. 100 osób oraz brak działania filtrów wody. Zwrócił
się do Radnych Miasta o ewentualne podjęcie działań tj. skierowanie sprawy do sądu z uwagi
na pociągnięcie do odpowiedzialności prawnej spółki PKP SA. 

Radna  p.  Anna  Krajewska  zwróciła  uwagę,  że  wypowiedzi  ekspertów  wskazują  
na  wyrażenie  nadziei  na  zakończenie  sprawy  w  sposób  przedstawiany  przez  ekspertów.
Uznała, że zaproponowano zbyt małą liczbę rozwiązań sytuacji. Dodatkowo radna wyraziła
zdanie, iż w wypowiedziach nie usłyszała propozycji przedsięwzięć w przypadku pogłębienia
się  problemu  w  postaci  przedostania  się  zanieczyszczeń  do  kolejnego  obszaru,  w  tym
miejskich ujęć wody. Wyraziła opinię, że spółka PKP na podstawie wyroku sądowego bądź
negocjacji  powinna  sfinansować  nowe  ujęcie  wody  dla  miasta  czy  inne  rozwiązanie
zważywszy na odziedziczenie po poprzednikach terenów działalności byłej Nasycalni. 

Radna  p.  Beata  Herman  podziękowała  za  profesjonalne  przekazanie  bieżących
informacji  dot.  wyników  badań  w  sprawie  działalności  byłej  Nasycalni.  Podkreśliła,  
że  podejmowane działania  służą  dobru miasta,  a  także  są  oznaką troski  o  zasoby wodne
Ostrowi  Mazowieckiej.  Wyraziła  pozytywne  zdanie  wobec  zajęcia  się  problemem miasta
przez  kilka  instytucji.  Stwierdziła,  że  przygotowywany  plan  kryzysowy  stanowi  fakt
uspokajający radną jeśli dojdzie do negatywnego rozwoju sytuacji. 

Radny p. Jacek Wilczyński zauważył, że w pewnym stopniu już doszło do częściowego
zanieczyszczenia na obszarze ogródków działkowych położonych w obrębie miasta. Zwrócił
się do władz miasta o podjęcie działań mających na celu otrzymanie zadośćuczynienia dla
miasta za skutki działalności byłej Nasycalni. Zaproponował, by PKP SA przekazało miastu
za symboliczną opłatą nieruchomość po działalności byłej Nasycalni. Dodał, że wówczas nie
będzie możliwości odkupienia tego terenu przez osobę prywatną, zaś miasto miałoby teren
przemysłowy o wielkości 22 ha. Zaznaczył, że należy podjąć działania korzystne dla miasta.
Stwierdził,  że  niemożliwe  jest  „odwrócenie”  skutków  przedostania  się  do  gleby
zanieczyszczeń. 

Radny p. Stanisław Dylewski (Ad Vocem) nawiązując do wypowiedzi radnej p. Beaty
Herman  powiedział,  że  za  późno  odbywa  się  wykonywanie  wspomnianych  przez  radną
przedsięwzięć.  Nadmienił,  że  remediacja  terenów  po  byłej  Nasycalni  polega  
na wykorzystaniu metody przepłukiwania gleby środkami chemicznymi. Zadał pytanie gdzie
jest odpływ przytoczonych środków chemicznych. Zwrócił się do władz miasta o zajęcie się
ww. kwestią.



Radny  p.  Krzysztof  Laska  zgłosił  wniosek  o  zakończenie  dyskusji.  Złożył
podziękowania osobom oraz instytucjom alarmującym o problemie na terenach działalności
byłej  Nasycalni.  Podkreślił  zaangażowanie  władz  miasta  w  podejmowanie  interwencji  w
omawianej  sprawie.  Zauważył,  że  najlepszym  rozwiązaniem  sytuacji  jest  pozostawienie
decyzji  fachowcom specjalizującym się  w danym zakresie.  Wyraził  obawy przewlekłości
procesu  rekultywacji  terenów  po  działalności  byłej  Nasycalni.  Zwrócił  się  o  pozwolenie
wykonywania działań poszczególnym instytucjom czuwającym nad bezpieczeństwem miasta.
Zauważył, że aktualnie wyniki badań są jawne, dlatego w zaistnieniu negatywnego rozwoju
wydarzeń odpowiednie służby są zobligowane do powiadomienia społeczeństwa i szybkiej
reakcji. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zapytał zaproszonych gości czy chcieliby zabrać głos 
w omawianej sprawie przed przystąpieniem do zakończenia dyskusji. 

Kierownik  w  Państwowym  Instytucie  Geologicznym  Państwowym  Instytucie
Badawczym p. Małgorzata Woźnicka poinformowała, że Państwowa Służba Hydrologiczna
prowadzi  badania  wód  podziemnych  w  całym  kraju  na  podstawie  ustawowego  zadania
wynikającego z ustawy prawo wodne. Wskazała, że sprawy zanieczyszczeń gdzie jest znany
bądź  nieznany  sprawca  zanieczyszczenia  sprawiają  trudność  w  rozwiązaniu.  Dodała,  że
wówczas  Państwowa  Służba  Hydrologiczna  wykracza  poza  zakres  standardowych  zadań
związanych z monitorowaniem wód na obszarze kraju. Nadmieniła, że przed przystąpieniem 
do  wykonywania  działań  Państwowa  Służba  Hydrologiczna  rozpoznaje  rodzaj
zanieczyszczenia,  ilość  zanieczyszczenia,  zakres  badań  odpowiednich  do  rodzaju
zanieczyszczenia.  Podkreśliła  istotny  wpływ  usunięcia  zbiorników  i  zanieczyszczonego
gruntu,  co  spowodowało  odcięcie  stałego  i  bezpośredniego  źródła  zanieczyszczenia.
Wspomniała,  że  przez  minione  kilkanaście  lat  była  świadomość  funkcjonowania
przytoczonego  źródła  zanieczyszczenia  mimo  zamknięcia  działalności  byłej  Nasycalni.
Udzieliła informacji, iż wykonano dużą ilość badań w omawianej sprawie przez m. in zakład
gospodarki  komunalnej  reprezentujący  miasto,  firmy  zewnętrzne  działające  na  zlecenie
miasta  czy  Państwowy  Instytut  Geologiczny.  Powiadomiła,  że  Państwowy  Instytut
Geologiczny z  uwagi  na  zwiększony zakres  możliwości  prowadzi  badania  uzupełniające  
do  działań  miasta  oraz  jest  w  stałym  kontakcie  z  ekspertami  biorącymi  udział  
w  rozwiązywaniu  problemu  miasta.  Poinformowała,  że  istnieje  kilka  niewyjaśnionych
zagadek  do  których  należą:  określenie  mechanizmu  przedostawania  się  zanieczyszczeń  
z górnej warstwy do dolnej warstwy wodonośnej. Zaznaczyła, że naukowcy z Państwowego
Instytutu Geologicznego starają się w rzeczowy sposób przekazać zakres uzyskanej wiedzy 
w  omawianym  problemie.  Objaśniła,  że  trwają  rozmowy  w/s  pozostawienia  działających
piezometrów  poprzez  przekazanie  ich  do  użytkowania  przez  miasto  jako  pomocy  przy
monitorowaniu  problemu.  Podała,  że po zakończeniu  badań zostaną ustalone dalsze kroki
działania ochraniające miejskie ujęcia wody. 

Przedstawiciel Państwowego Instytutu Geologicznego p. Romuald Bieleń zgodził się  
z  merytorycznymi  uwagami  wypowiedzianymi  w  trakcie  dyskusji.  Zauważył  zbieżność
między wnioskami przytoczonymi w wypowiedzi radnego, a zaleceniami w raporcie z 2017r.
wskazującymi  miejsca  objęte  monitoringiem  i  lokalizacje  odwiertów.  Odpowiadając  
na  wypowiedź  radnej  p.  Anny  Krajewskiej  spostrzegł,  że  wykonywanych  jest  wiele
przedsięwzięć,  zaś  problem  stanowi  przepływ  informacji.  Zawiadomił,  że  zadanie
rekomendowane przez Państwowy Instytut Geologiczny czyli budowa nowego ujęcia wody
jest wyzwaniem kosztownym, trudnym i dużym. Zaznaczył, że równolegle prowadzone prace
monitorujące są jedynymi możliwymi przedsięwzięciami wykonywanymi w obecnej chwili.



Dodał, że bez wykonania szczegółowego rozpoznania sprawy nie jest rozsądne podejmowanie
działań naprawczych. 

Burmistrz  Miasta  p.  Jerzy  Bauer  podsumował  dyskusje  zwracając  uwagę  na
wdzięczność  władz  miasta  za  współpracę  z  Państwowym  Instytutem  Geologicznym.
Powiadomił,  iż  działalność  przytoczonej  instytucji  stanowi  kluczowy  element  podczas
podejmowania decyzji  o strategii  rozwiązania problemu działalności byłej Nasycalni przez
miasto.  Podał,  że  bez  otrzymania  wszystkich  badań  bezsensowne  jest  rozpoczynanie
przedsięwzięć inwestycyjnych. Podkreślił współpracę trzech ministrów w/s problemu miasta.
Podkreślił, że program badawczy wykonywany przez Państwowy Instytut Geologiczny jest
efektem  rozmów  prowadzonych  w  Ministerstwie  Gospodarki  Morskiej  i  Żeglugi
Śródlądowej. Złożył podziękowania minister Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej p.
Annie Moskwie za koordynowanie działań w omawianej  sprawie m. in.  za merytoryczne,
rzeczowe, konkretne rozmowy. Zaznaczył, że problem historycznych zanieczyszczeń terenów
po działalności byłej Nasycalni na terenie miasta stanowi część historycznych zanieczyszczeń
w obrębie państwa. Powiedział, że ww. problem rozpoczęto realnie rozwiązywać. Dodatkowo
złożył podziękowania wszystkim osobom zainteresowanych omawianą sprawą. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski przypomniał zebranym o wniosku 
radnego p. Krzysztofa Laski w/s zakończenia dyskusji. 

Radny  p.  Stanisław  Dylewski  (Ad  Vocem)  zwrócił  się  do  Burmistrza  Miasta  o
przekazywanie  na  bieżąco  informacji  w  omawianej  sprawie  Radnym  Miasta  oraz
mieszkańcom miasta. Wspomniał, że w przeszłości złożył wniosek o ww. treści. Radny złożył
podziękowania wszystkich osobom z Ruchu Kontroli Władzy i Wyborów za zaangażowanie
w sprawę działalności byłej Nasycalni od samego początku, Radnym Miasta oraz wszystkim
osobom  przybyłym  na  sesję  Rady  Miasta,  a  także  za  przedstawienie  szczegółowych
wyjaśnień.

Przewodniczący  Rady  Miasta  p.  Robert  Krajewski  poinformował,  że  Rada  Miasta
przyjęła  informację  o stanie  prac  związanych  z  rozpoznaniem  oraz  wyeliminowaniem
zagrożenia dla miejskich ujęć wody spowodowanego działalnością byłej Nasycalni w Ostrowi
Mazowieckiej.

Przewodniczący  Rady  Miasta  p.  Robert  Krajewski  ogłosił  5-minutową  przerwę. 

5. Informacja o realizacji budżetu miasta za 6 m-cy 2019 r.

Przewodniczący  Rady  Miasta  p.  Robert  Krajewski  udzielił  informacji,  że  Komisja
Rewizyjna przyjęła informację o realizacji budżetu miasta za 6 m-cy 2019r., z kolei pozostałe
komisje stałe Rady Miasta zapoznały się z przytoczoną informacją. Zaproponował przebieg
dyskusji w formie zadawania pytań.

Brak głosów dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że Rada Miasta przyjęła
informację o realizacji budżetu miasta za 6 m-cy 2019 r.

6. Stopień realizacji inwestycji miejskich przyjętych do planu na 2019 r.



Przewodniczący  Rady  Miasta  p.  Robert  Krajewski  poinformował  zebranych,  
że wszystkie komisje dokonały analizy informacji w zakresie realizacji inwestycji miejskich
przyjętych do planu na 2019 r.

Radna p. Jolanta Kwiatkowska poprosiła o przedstawienie informacji na temat realizacji
ul. Olszynowej. Wyjaśniła, że mieszkańcy są zaniepokojeni stanem realizacji tej inwestycji.
Niepokój  wynika  z  tego,  że  9  września  2019  r.  otrzymali  zawiadomienie  o  wszczęciu
postępowania,  natomiast  10  września  2019  r.  otrzymali  informacje  o  zawieszeniu
postępowanie administracyjnego. 

Z-ca  Burmistrza  Miasta  p.  Daniel  Choinka wyjaśnił  przyczynę  zwłoki.  Zawieszenie
postępowania jest spowodowane oczekiwaniem na decyzję wodno-prawną. Po jej uzyskaniu
postępowanie zostanie odwieszone. 

Radny  p.  Laska  Krzysztof  poinformował  zebranych,  że  mieszkańcy  poprosili  
o interwencję w sprawie budowy ścieżki pomiędzy ul. Tamkową a ul. Bolesława Brusa, która
jest  już  praktycznie  zrealizowana.  Oczekuje  tylko  na  położenie  asfaltu.  Radny  wyraził
zaniepokojenie zbieraniem się wody na ulicy Marii Dąbrowskiej i zalewaniem posesji na ww.
ulicy,  po  przejściu  opadów.  Obniżenie  terenu  na  którym  usytuowana  jest  ulica  Marii
Dąbrowskiej w stosunku do ul. Różańskiej o około 1 metra powoduje spływ wód opadowych
z ul. Różańskiej. Radny p. Krzysztof Laska zasugerował, że już dziś należy podjąć decyzję
czy  w  tamtym  rejonie  będą  umieszczane  studnie  chłonne  czy  zostanie  powiększony  rów
odwadniający między ścieżką a ul. Różańską. 

Burmistrz  Miasta  p.  Jerzy Bauer  poinformował,  że  jako inwestor  liczył  się  z  tym,  
że  podczas  prac  budowlanych  będzie  dochodziło  do  niespodzianek.  Problemy,  które  nie
wymagają  zmian  projektowych  są  na  bieżąco  usuwane  -  najszybciej  jak  się  da.  Jeżeli
rozwiązanie  problemu  wymusza  zmiany  w  projekcie  lub  w  dokumentacji,  to  wymaga  
to  czasu.  Podkreślił  również,  że  inwestycja  musi  być  zrealizowana  ze  szczególną
starannością,  dbałością  o  szczegóły  i  zgodność  z  dokumentacją  oraz  procedurami,  które
obowiązują w jednostce wdrażania programów unijnych. Nawet niewielkie wydawałoby się
bez  znaczenia  odstępstwa  od  projektu,  mogą  uniemożliwić  lub  znacznie  utrudnić  odbiór
inwestycji. Zgłoszenie problemu zostało przyjęte. 

Radny  p.  Jacek  Wilczyński  zwrócił  uwagę  też  na  możliwość  zalewania  posesji
usytuowanych przy bardzo krótkiej ulicy Alibaby. Wyjaśnił, ze obecnie prowadzone są prace
projektowe budowy ulicy Bajkowej. Poprosił o uwzględnienie w tym projekcie budowy ok 70
metrowej ul. Alibaby. Swój wniosek uzasadnił tym, że wybudowanie ul. Bajkowej spowoduje
podniesienie poziomu i spływanie wód deszczowych z ww. ulicy i zalewanie posesji przy  
ul. Alibaby. 

Radny  p.  Stanisław  Dylewski  zadał  pytanie  czy  została  podpisana  już  umowa  
na wykonanie przebudowy ulicy Tadeusza Kościuszki. Wyraził zaniepokojenie i poprosił aby
inwestycja  budowy  ulicy  Tadeusza  Kościuszki  nie  była  realizowana  tak  jak  ulicy
Podstoczysko.  Zwrócił  uwagę  na  prawidłowe  zainstalowanie  studzienek  kanalizacyjnych
„żeby nie dzwoniły”. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odpowiedział, że umowa na realizację ul. Kościuszki
została  podpisana  24  września  2019 r.  Ponadto  wyjaśnił,  że  w najbliższym czasie  czyli  
w perspektywie ok 4 maksymalnie 6 tygodni realizacja inwestycji zostanie rozpoczęta. Jeżeli



pogoda w okresie  zimowym będzie  sprzyjała  i  nie  będzie  mrozów to termin  zakończenie
inwestycji wykonawca przewiduje na koniec kwietna 2019 r. Poinformował też zebranych,  
że  23  września  2019  r.  w  Urzędzie  Wojewódzkim  w  Ostrołęce  odbyła  się  uroczystość
przekazania  symbolicznych  czeków  na  dofinansowanie  inwestycji.  Jest  to  forma
kurtuazyjnego spotkania samorządu z Urzędem Wojewody. Na tym spotkaniu padło wiele
ciepłych słów pod adresem administracji rządowej. Uchwalony niedawno, system wspierania
budowy dróg lokalnych  pod nazwą „Fundusz dróg samorządowych”,  wzrósł  w stosunku  
do  przednich  rozwiązań  wielokrotnie.  Ostrów  Mazowiecka  uzyskała  w  ostatnim  naborze
dofinansowanie do dwóch ulic tj. ul. Łącznej i Tadeusza Kościuszki. Dofinansowanie sięgnie
ok 4,5 mln zł co daje ok 70 % kosztów kwalifikowanych inwestycji. Realizacja ul. Łącznej
już trwa. Jak już wcześniej  sygnalizował  burmistrz,  za 6 tygodni ruszają  prace związane  
z inwestycją ul Tadeusza Kościuszki, który jest trudnym projektem ze względu na lokalizację
przy tej ulicy szkól, sklepu wielkopowierzchniowego i kościoła.

Radny  p.  Stanisław  Dylewski  ponownie  nawiązał  swoją  wypowiedzią  do  
ul. Podstoczysko. Stwierdził, że mieszkańcy tej ulicy narzekają na uciążliwość dzwoniących
studzienek kanalizacyjnych - każda studzienka dzwoni, Jest to uciążliwe szczególnie nocą.
Ponadto  poruszył  problem  zdjętego,  niedawno  wykonanego,  chodnika  przy  przystanku
autobusowym,  po  drugiej  stronie  Placu  Waryńskiego.  Mieszkańcy  zmuszeni  są  chodzić  
po błocie i obawiają się, pozostawienia takiego stanu rzeczy na okres zimowy. 

Radny p. Stanisław Dylewski, też wyraził zaniepokojenie możliwością wybudowania
miejsc  parkingowych,  w  pobliżu  bloków  przy  Placu  Ludwika  Waryńskiego.  Jest  to
następstwo rozbudowy galerii TEK. Zgodnie z prawem inwestor musi przeznaczyć od 15%
do  30% powierzchni  pod zieleń  i  zaprojektować miejsca  postojowe.  Radny stwierdził,  że
gdyby  burmistrz  wykonał  zalecenie  Rady  Miasta  Ostrów  Mazowiecka  i  przystąpił  do
przetargu  -  kupna  przystanku  autobusowego  to  sprawa  miejsc  parkingowych  byłaby
rozwiązana. Mieszkańcy dalej oczekują odpowiedzi na pismo złożone do burmistrza.

Radny  p.  Paweł  Pecura  zadał  pytanie:  jak  zorganizowany  zostanie  ruch  na  ulicy
Tadeusza Kościuszki.

Z-ca  Burmistrza  Miasta  p.  Daniel  Choinka  wyjaśnił,  że  odpowiedzialny  
za  przedstawienie  organizacji  ruchu  na  czas  budowy  ul.  Tadeusza  Kościuszki  jest
wykonawca.  Organizacja,  musi  mieć  też  akceptację  Powiatowej  Komendy  Policji.  Do 24
września 2019 r. wykonawca nie przedstawił jeszcze propozycji w tym zakresie. 

Radny p. Bogusław Konrad odniósł się do kwestii nieprawidłowości przy instalowaniu
studzienek  kanalizacyjnych  przy  ul.  Podstoczysko.  Stwierdził,  że  zarzuty  stawiane  przez
Radnego p. Stanisława Dylewskiego nie mają potwierdzenia w rzeczywistości. Zaproponował
też wizję lokalną w terenie, aby ustalić stan faktyczny i więcej tego tematu nie eksploatować.

Radny Stanisław Dylewski (Ad Vocem) zobowiązał się do wskazania miejsca w którym
znajduje się sporny fragment ulicy. Stwierdzi, ze każda inwestycja powinna zostać wykonana
prawidłowo.

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podsumował stan realizacji inwestycji prowadzonych
w  mieście.  Poinformował,  że  tylko  wykonawca  ścieżek  rowerowych  przy  ul.  Tadeusza
Kościuszki nie przystąpił  do prac budowlanych. Na tej ulicy prowadzone będę równolegle
dwie  inwestycje,  przez  dwa  niezależne  podmioty.  Burmistrz  poinformował  zebranych,  



że  zorganizuje  spotkanie  z  inwestorami,  aby  można  było  rozpocząć  wcześniej  realizację
ścieżek  rowerowych  oraz  aby realizacja  tych  zadań  przebiegała  sprawnie  i  bezkolizyjnie.
Pozostali  wykonawcy  realizują  swoje  zadania  sprawnie.  Przy  tej  okazji  Burmistrz
podziękował  swoim  współpracownikom.  Imiennie  złożył  podziękowanie  Z-cy  Burmistrza
Miasta p. Danielowi Choince oraz Pani Dyrektor Rozwoju Gospodarczego Katarzynie Kos. 

Ponadto burmistrz wyjaśnił. że Urząd Miasta musi powtórzyć procedurę przetargową 
na  modernizację  stadionu  miejskiego  przy  ul.  Kazimierza  Warchalskiego,  ze  względu  
na składane przez oferentów odwołanie.  Ponowna procedura przetargowa jest  w toku. 30
września nastąpi otwarcie ofert. Na remont stadionu miasto otrzymało z Ministerstwa Sportu
2 mln zł dotacji.

Na termomodernizację 3 budynków miasto otrzymało również 2 mln dotacji. Przetarg
został rozstrzygnięty na zasadzie projektuj i buduj. Obecnie trwają prace projektowe.

Biblioteka  obecnie  mieści  się  w  zabytkowym  budynku  ul.  11  listopada.  Miasto
pozyskało  2  mln  zł  dofinansowania  na  gruntowny remont.  Część  zbiorów bibliotecznych
zostanie przeniesiona do tzw. Starej Elektrowni gdzie trwa „budowa mebli”. Na czas remontu
w  tym  budynku  zorganizowana  będzie  biblioteka  miejska.  Po  powrocie  biblioteki  
do  wyremontowanego  budynku  przy  ul  11  listopada,  w  budynku  starej  elektrowni
zorganizowany zostanie oddział dla dzieci.

Burmistrz  Miasta  p.  Jerzy  Bauer  poinformował  też  zebranych,  że  budowa Muzeum
Pileckich  jest  w  fazie  odbioru.  Wszystkie  prace  zostały  zakończone.  Budynek  zostanie
przekazany Muzeum do 30 września 2019 r. Budowa Muzeum jest w 100% finansowana  
ze środków Ministerstwa Kultury.

Budowa  szkoły  jest  na  etapie  projektowania.  W  ramach  konkursu  na  koncepcje
wyłoniono 3 firmy projektowe, z którymi będą prowadzone dalsze negocjacje. 

Radna p. Jolanta Kwiatkowska zapytała czy zakończyło się postępowanie odwoławcze
u Wojewody Mazowieckiego które uniemożliwia budowę ulicy Michała Wołodyjowskiego,
co w konsekwencji  uniemożliwia  budowę ulicy  Piaskowej.  Zaproponowała,  aby budowę  
ul.  Michała  Wołodyjowskiego rozpocząć  od ulicy  Małkińskiej  co umożliwi budowę ulicy
Piaskowej. 

Burmistrz  Miasta  p.  Jerzy Bauer  wyjaśnił,  że  trwa procedura odwoławcza i  na  tym
etapie nie ma możliwości budowy ulicy Michała Wołodyjowskiego. 

Radny p. Stanisław Dylewski zapytał o koszty adaptacji budynku usytuowanego przy
ul. Partyzantów, który wraz z działką został  zakupiony pod budowę szkoły oraz dlaczego
miasto  nie  przystąpiło  do  przetargu  kupna  terenu  na  którym  znajduje  się  dworzec
autobusowy. Radny zapytał też kiedy mieszkańcy z ul. Waryńskiego dostaną odpowiedzi na
pytania sformułowanie podczas spotkania w sprawie zagospodarowania terenu przy galerii
TEK.

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że odpowiedzi w najbliższym czasie
zostaną  mieszkańcom  udzielone.  Burmistrz  poinformował  też  radnych,  że  prowadzenie
działalności,  która prowadził  PKS nie jest  w zakresie obowiązków samorządu lokalnego.  
Na dzień dzisiejszy nie ma możliwości wyliczenia kosztów adaptacji budynku, który ma być



zaadaptowany na szkołę, gdyż jeszcze nie ma dokumentacji i kosztorysu budowy budynku. 

Stanisław Dylewski wyjaśnił, że wstępny kosztorys powinien być. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  p.  Robert  Krajewski  poinformował,  że  Rada  Miasta
przyjęła informację o realizacji inwestycji miejskich przyjętych do planu na 2019 r.

7. Sprawozdanie z działalności Spółek, których organem założycielskim jest miasto Ostrów
Mazowiecka: ZEC, ZGK i TBS za okres 2018 r.

Burmistrz  Miasta  p.  Jerzy  Bauer  złożył  propozycję  rozpatrywania  punktu  w formie
zadawania pytań, na które udzielą odpowiedzi poszczególni prezesi spółek miasta.

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski powiadomił, że Komisje stałe Rady
Miasta m. in Gospodarki Komunalnej i Rozwoju  Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony
Środowiska analizowały sprawozdania z działalności spółek, których organem założycielskim
jest  miasto  Ostrów Mazowiecka.  Dodał,  że  na  posiedzeniach  komisji  byli  obecni  prezesi
spółek, którzy udzielali informacji za zadawane pytania. 

Brak głosów w dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że Rada Miasta przyjęła
sprawozdanie  z  działalności  Spółek,  których  organem  założycielskim  jest  miasto  Ostrów
Mazowiecka: ZEC, ZGK i TBS za okres 2018 r.

8. Podjęcie uchwał:a) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w
miejscowości  Stare  Lubiejewo,  b)  w  sprawie  wyłączenia  działki  nr  ewidencyjny  3084  z
opracowania  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Ostrów
Mazowiecka,  c)  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Ostrów  Mazowiecka,  d)  w  sprawie  nadania
nazwy ulicy na terenie miasta Ostrów Mazowiecka.

Przewodniczący  Rady  Miasta  p.  Robert  Krajewski  poinformował,  że  Komisje
pozytywnie zaopiniowały ww. projekty uchwał. 

Brak głosów w dyskusji.

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr X/98/2019 w sprawie wyrażenia zgody na
nabycie nieruchomości położonej w miejscowości Stare Lubiejewo.

Wyniki głosowania:
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad,
Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa
Orzechowska,  Waldemar  Józef  Pałys  ,  Jerzy  Pawluczuk,  Paweł  Adrian  Pecura,  Mirosław
Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa
Trojanowska,  Henryk  Wilczewski,  Jacek  Wilczyński,  Edward  Zalewski



Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr X/99/2019 w sprawie wyłączenia działki nr
ewidencyjny 3084 z opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
miasta Ostrów Mazowiecka. 

Wyniki głosowania:
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)

Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak,  Bogusław Konrad, Anna Krajewska,
Robert  Krajewski,  Jolanta  Jadwiga  Kwiatkowska,  Krzysztof  Laska,  Ewa  Orzechowska,
Waldemar Józef Pałys , Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej
Pęksa,  Edward  Witold  Podbielski,  Mieczysław  Szymalski,  Renata  Teresa  Trojanowska,
Henryk Wilczewski, Jacek Wilczyński, Edward Zalewski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stanisław Dylewski

Głosowano w sprawie:  podjęcia  uchwały  nr  X/100/2019  w sprawie  przystąpienia  do
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Ostrów
Mazowiecka.

Wyniki głosowania:
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)

Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad, Anna Krajewska, 
Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, 
Waldemar Józef Pałys , Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej 
Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, 
Henryk Wilczewski, Jacek Wilczyński, Edward Zalewski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stanisław Dylewski

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr X/101/2019 w sprawie nadania nazwy ulicy
na terenie miasta Ostrów Mazowiecka.

Wyniki głosowania:
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad,
Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa
Orzechowska,  Waldemar  Józef  Pałys  ,  Jerzy  Pawluczuk,  Paweł  Adrian  Pecura,  Mirosław



Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa
Trojanowska, Henryk Wilczewski, Jacek Wilczyński, Edward Zalewski

9.  Podjęcie  uchwał:  a)  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr  XXXIX/276/2017  Rady  Miasta
Ostrów Mazowiecka z dnia 4 października 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia
dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 1 im. Tadeusza Kościuszki w Ostrowi
Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 1 im. Tadeusza Kościuszki w Ostrowi
Mazowieckiej,  b)  w sprawie  zmiany Uchwały  nr  XXXIX/277/2017  Rady Miasta  Ostrów
Mazowiecka  z  dnia  4  października  2017  r.  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia
dotychczasowego Zespołu Szkół Publicznych Nr 1 im. Papieża Jana Pawła II w Ostrowi
Mazowieckiej,  w skład którego wchodzi sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 2 w Ostrowi
Mazowieckiej i Gimnazjum Publiczne nr 2 w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę
Podstawową nr 2 im. Papieża Jana Pawła II w Ostrowi Mazowieckiej, c) w sprawie zmiany
Uchwały nr XXXIX/278/2017 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 4 października 2017
r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół Publicznych Nr 2
im.  18  Pułku  Artylerii  Lekkiej  w  Ostrowi  Mazowieckiej,  w  skład  którego  wchodzi
sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 4 w Ostrowi Mazowieckiej i Gimnazjum Publiczne nr 4
w Ostrowi Mazowieckiej  w ośmioletnią  Szkołę Podstawową nr 4 im.  18 Pułku Artylerii
Lekkiej w Ostrowi Mazowieckiej, d) w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIX/279/2017 Rady
Miasta  Ostrów  Mazowiecka  z  dnia  4  października  2017  r.  w  sprawie  stwierdzenia
przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół Publicznych Nr 3 w Ostrowi Mazowieckiej,
w skład którego wchodzi sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 3 im. Janusza Korczaka w
Ostrowi Mazowieckiej i Gimnazjum Publiczne nr 3 w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią
Szkołę Podstawową nr 3 im. Janusza Korczaka w Ostrowi Mazowieckiej.

Burmistrz  Miasta  udzielił  informacji,  iż  podjęcie  ww.  uchwał  stanowi  formalność
stabilizacji systemu szkolnego na potrzeby zgodności z systemem oświaty. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski zawiadomił,  że Komisja Oświaty,
Kultury  Fizycznej,  Zdrowia,  Spraw  Socjalnych  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie
zaopiniowała projekty uchwał. 

Brak głosów dyskusji.

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr X/102/2019 w sprawie zmiany Uchwały nr
XXXIX/276/2017 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 4 października 2017 r.  w
sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej
nr  1  im.  Tadeusza  Kościuszki  w  Ostrowi  Mazowieckiej  w  ośmioletnią  Szkołę
Podstawową nr 1 im. Tadeusza Kościuszki w Ostrowi Mazowieckiej.

Wyniki głosowania:
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad,
Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa
Orzechowska,  Waldemar  Józef  Pałys  ,  Jerzy  Pawluczuk,  Paweł  Adrian  Pecura,  Mirosław
Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa
Trojanowska, Henryk Wilczewski, Jacek Wilczyński, Edward Zalewski



Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr X/103/2019 w sprawie zmiany Uchwały nr
XXXIX/277/2017 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 4 października 2017 r.  w
sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół Publicznych Nr 1
im.  Papieża  Jana  Pawła  II  w  Ostrowi  Mazowieckiej,  w  skład  którego  wchodzi
sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 2 w Ostrowi Mazowieckiej i Gimnazjum Publiczne
nr 2 w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 2 im. Papieża Jana
Pawła II w Ostrowi Mazowieckiej.

Wyniki głosowania:
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad,
Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa
Orzechowska,  Waldemar  Józef  Pałys  ,  Jerzy  Pawluczuk,  Paweł  Adrian  Pecura,  Mirosław
Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa
Trojanowska, Henryk Wilczewski, Jacek Wilczyński, Edward Zalewski

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr X/104/2019 w sprawie zmiany Uchwały nr
XXXIX/278/2017 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 4 października 2017 r.  w
sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół Publicznych Nr 2
im.  18  Pułku  Artylerii  Lekkiej  w  Ostrowi  Mazowieckiej,  w  skład  którego  wchodzi
sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 4 w Ostrowi Mazowieckiej i Gimnazjum Publiczne
nr 4  w Ostrowi  Mazowieckiej  w ośmioletnią  Szkołę  Podstawową nr 4  im.  18  Pułku
Artylerii Lekkiej w Ostrowi Mazowieckiej. 

Wyniki głosowania:
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad,
Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa
Orzechowska,  Waldemar  Józef  Pałys  ,  Jerzy  Pawluczuk,  Paweł  Adrian  Pecura,  Mirosław
Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa
Trojanowska,  Henryk  Wilczewski,  Jacek  Wilczyński,  Edward  Zalewski

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały nr X/105/2019     w sprawie zmiany Uchwały nr  
XXXIX/279/2017 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 4 października 2017 r.  w
sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół Publicznych Nr 3
w Ostrowi Mazowieckiej, w skład którego wchodzi sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 3
im. Janusza Korczaka w Ostrowi Mazowieckiej i Gimnazjum Publiczne nr 3 w Ostrowi
Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 3 im. Janusza Korczaka w Ostrowi
Mazowieckiej.

Wyniki głosowania:
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:



ZA (21)

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad,
Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa
Orzechowska,  Waldemar  Józef  Pałys  ,  Jerzy  Pawluczuk,  Paweł  Adrian  Pecura,  Mirosław
Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa
Trojanowska, Henryk Wilczewski, Jacek Wilczyński, Edward Zalewski

10. Podjęcie  uchwał: a) w sprawie utworzenia spółdzielni  socjalnej,  b) w sprawie zasad
ustalania przyznawania świadczeń z pomocy społecznej w formie gorących posiłków.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Robert  Krajewski  poinformował  zebranych,  że  Komisja
Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych i Porządku Publicznego
pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał. 

Brak głosów dyskusji. 

Głosowano  w  sprawie:  podjęcia  uchwały  nr  X/106/2019  w  sprawie  utworzenia
spółdzielni socjalnej.

Wyniki głosowania:
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 10, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (11)

Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, Robert  Krajewski,  Krzysztof Laska,
Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Edward
Witold Podbielski, Edward Zalewski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (10)

Stanisław Dylewski, Michał Kacprzak, Anna Krajewska, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Jerzy
Pawluczuk,  Andrzej  Pęksa,  Mieczysław  Szymalski,  Renata  Teresa  Trojanowska,  Henryk
Wilczewski, Jacek Wilczyński

Głosowano  w  sprawie:  podjęcia  uchwały  nr  X/107/2019  w  sprawie  zasad  ustalania
przyznawania świadczeń z pomocy społecznej w formie gorących posiłków.

Wyniki głosowania:
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad,
Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa
Orzechowska,  Waldemar  Józef  Pałys  ,  Jerzy  Pawluczuk,  Paweł  Adrian  Pecura,  Mirosław
Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa
Trojanowska, Henryk Wilczewski, Jacek Wilczyński, Edward Zalewski

11. Podjęcie uchwał: a) w sprawie odwołania członka Komisji Skarg, Wniosków i Petycji



Rady  Miasta  Ostrów  Mazowiecka,  b)  w  sprawie  powołania  członka  Komisji  Skarg,
Wniosków i Petycji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka.

Przewodniczący Rady Miasta Robert Krajewski poinformował zebranych, że 10 lipca
2019 r.  Radna p.  Jolanta  Kwiatkowska złożyła  rezygnację  z  członkostwa Komisji  Skarg,
Wniosków i Petycji. Treść rezygnacji została radnym udostępniona.

Radna p. Jolanta Kwiatkowska, w kilku zdaniach wyjaśniała powody swojej rezygnacji.
Poinformowała,  że  Komisja  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  składa  się  z  5  osób,  
tj. czterech członków z komitetu „Prawa i Sprawiedliwości” i 1 członek komitetu „Niezależni
Razem”. W komisji tej muszą być przedstawiciele wszystkich klubów radnych. W pracach
komisji  jest  reprezentantką Klubu Radnych „Niezależni  Razem” od czasu jego powstania.
Sama zgłosiła  chęć pracy w ww. komisji  jeszcze  przed powstaniem klubu.  Na wszystkie
posiedzenia,  których  było  bardzo  dużo,  była  zawsze  dobrze  przygotowana.  Wszystkie
posiedzenia dotyczyły rozpatrywania spraw z wniosku jednego skarżącego. Na wszystkich
posiedzeniach był obecny przewodniczący Rady Miasta. 

5 czerwca 2019 r. odbyło się jedno z posiedzeń dot. skargi przekazanej przez Wojewodę
Mazowieckiego na którym był też skarżący, który oprócz informacji zawartych w skardze,
wniósł wiele swoich uwag. Zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 8 stycznia
2002 r. w sprawie organizacji przyjmowania i rozpatrywania skarg i wniosków, skarga może
zostać  również  wniesiona  ustnie  do  protokołu  oraz  jeżeli  rozpatrywanie  skargi  wymaga
zbadania  i  wyjaśnienia  sprawy,  to  organ  właściwy  zbiera  niezbędne  materiały.  Podczas
posiedzenia skarżący wniósł swoje uwagi. Uwagi te zawierały nowe wątki dotyczące badań
okresowych  budynku,  w  którym  znajduje  się  lokal  socjalny,  który  zajmuje  skarżący,
rozliczenia się przez Towarzystwo Budownictwa Społecznego z kaucji  oraz otrzymywania
pism z  różnymi  kwotami  zadłużenia.  Skarżący  nie  potrafił  sam sformułować  zarzutów,  
więc Radna p. Jolanta Kwiatkowska zgłosiła wnioski do komisji dotyczące wyjaśnienia tych
spraw. Po wniesieniu tych wniosków zarządzono przerwę i cztery osoby z komisji,  udały  
się na naradę do burmistrza.  Radna p. Jolanta Kwiatkowska zapytała po co komisja była  
u  burmistrza,  czy  po  to,  aby  ustalić  jakie  ma  być  stanowisko.  Zgłoszone  przez  Radną  
p. Jolantę Kwiatkowską wnioski zostały odrzucone. Przy tym radna podkreśliła, że komisja
rozpatrywała  skargę  na  burmistrza.  Rezygnacja  Radnej  p.  Jolanty  Kwiatkowskiej  jest
protestem przeciwko takim działaniom komisji. Nie może tak być aby komisja udała się na
naradę  do burmistrza.  To burmistrz  lub oddelegowany pracownik  powinien  uczestniczyć  
w posiedzeniu komisji i wyjaśnić sporne kwestie. Po powrocie członków komisja wznowiła
obrady. Radna p. Jolanta Kwiatkowska zacytowała treść protokołu z komisji Przewodniczący
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji p. Paweł Pecura zaproponował aby Komisja w związku 
z powyższym w oparciu o przepis art.  239 § 1 Kodeksu postępowania administracyjnego,
który  mówi,  że  „  w  przypadku,  gdy  skarga  w  wyniku  jej  rozpatrzenia,  została  uznana  
za bezzasadną i  jej  bezzasadność wskazano w odpowiedzi na skargę,  a skarżący ponowił
skargę  bez  wskazania  nowych  okoliczności  –  organ  właściwy  może  podtrzymać  swoje
poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach” pozostawiła powyższą skargę bez
rozpatrzenia.  Przewodniczący  Komisji  w  następnej  kolejności  poddał  pod  głosowanie
zaproponowane stanowisko. Powyższe stanowisko zostało przyjęte w głosowaniu jawnym:  
4 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” przy 0 głosach „wstrzymujących się”. 

Uznano skargę  za  bezzasadną  mimo wprowadzenia  przez  skarżącego  wielu  nowych
wątków. Radna zauważyła, że nie można na pierwszym posiedzeniu komisji, jeżeli są nowe
wątki do wyjaśnienia, uznawać, że skarga jest zasadna lub bezzasadna. Ponownie Radna p.



Jolanta  Kwiatkowska  podkreśliła,  że  jej  rezygnacja  jest  protestem  przeciwko  takiemu
działaniu.

Radny  p.  Stanisław  Dylewski  poinformował  o  tym,  że  był  na  posiedzeniu  komisji
Skarg, Wniosków i Petycji i obserwował jej pracę. Po zapoznaniu się z treścią rezygnacji był
zaskoczony.  To  nie  komisja  powinna  chodzić  do  burmistrza,  a  burmistrz  wszelkie
wątpliwości  powinien  wyjaśnić  na  posiedzeniu  komisji.  Jeżeli  członkowie  komisji  
są dyspozycyjni dla burmistrza to jest źle. Stwierdził,  że w tej sprawie można wyodrębnić
dwa  wątki.  Radny  zaproponował,  aby  komisja  przeprowadziła  wizję  lokalną  w  terenie,  
aby stwierdzić co i jak jest robione.

Przewodniczący komisji p. Paweł Pecura stwierdził, że nie ma takiej potrzeby. Jeżeli
chodzi o kwestie finansowe to radny nie podejmuje się oceny prawidłowości wyliczeń kwot
zadłużenia.  Radny  zaproponował,  aby  prawnik  zatrudniony  w  Urzędzie  spotkał  się  ze
skarżącym i wyjaśnić tę sprawę. Jako przykład została podana nierozwiązana przez 4 lata
sprawa  innego  skarżącego.  Radny  zauważył,  że  burmistrz  przez  ludzi  został  wybrany  na
stanowisko burmistrza i powinien ludzi szanować. Stwierdził, że burmistrz jest burmistrzem
tylko dla pewnej grupy, która może czuć się w swoich działaniach bezkarna. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk zadał pytanie Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków
i Petycji, co skłoniło przewodniczącego do wytworzenia tak niezdrowej atmosfery w komisji. 

Radny p. Paweł Pecura- Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wyjaśnił,
że kilkakrotnie  był w terenie  i  sprawdzał  stan zaawansowania prac.  Ponadto każdy radny
mógł  sam  we  własnym  zakresie  przeprowadzić  wizję  lokalną  w  terenie.  Jednocześnie
stwierdził, ze praca Radnej p. Jolanty Kwiatkowskiej była i jest bardzo cenna, gdyż zawsze
merytorycznie  była  przygotowana  do  pracy.  Poprosił  również  radną  o  zmianę  zdania  
w  sprawie  swojej  rezygnacji.  Zaprosił  jednocześnie  Radną  p.  Jolantę  Kwiatkowską  
do współpracy.

Radna  p.  Jolanta  Kwiatkowska  –  podziękowała  za  dobre  słowa.  Zobowiązała  się,  
że dalej będzie się starannie przygotowywała do prac na komisji i sesji. Jednak podtrzymuje
swoje  stanowisko  i  wyraziła  wolę  pracy  w  tej  komisji  ale  nie  w  charakterze  członka.
Stwierdziła, że „to musiało się stać.”

Radny  p.  Jerzy  Pawluczuk  stwierdził,  że  nie  dziwi  się  Radnej  p.  Jolancie
Kwiatkowskiej,  gdyż  została  potraktowana  jako  intruz.  Nic  by  się  nie  stało  gdyby  Pan
Burmistrz wyraził swoje zdanie w obecności wszystkich członków. Brzydko to wygląda gdy
cała komisja wychodzi.

Radny p. Jacek Wilczyński stwierdził, że przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków 
i  Petycji  p.  Paweł  Pecura  nie  odpowiedział  na  zadane  pytania.  „Czemu  Pan  tak  zrobił”
Stwierdził,  że przewodniczący wybrnął odpowiedzią, jakby go problem nie dotyczył. Rolą
przewodniczącego jest prowadzić komisję. Nawet gdy część klubu wyszła do burmistrza to
przewodniczący  powinien  zostać  i  prowadzić  obrady.  Rolą  przewodniczącego  nie  jest
zasięganie  opinii  burmistrza,  tym  bardziej  w  sytuacji  gdy  komisja  rozpatruje  skargę  
na burmistrza. Swoją wypowiedź podsumował, stwierdzeniem „ Kto z naszego klubu zechce 
z Panem pracować.”

Beata  Herman  odniosła  się  do  większości  w  komisjach.  Przypomniała  wszystkim,  



że nie  utyskiwała na forum rady na swoją pracę w komisji  której  była  przewodniczącą,  
a w komisji większość radnych była z opozycji. Stwierdziła też, że niektórzy radni powinni
się pogodzić z wynikiem wyborów. Zgłosiła też wniosek o zakończenie dyskusji

Głosowano wniosek w sprawie: zakończenia dyskusji.

Wyniki głosowania:
ZA: 11, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (11)

Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, Robert  Krajewski,  Krzysztof Laska,
Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Edward
Witold Podbielski, Edward Zalewski

PRZECIW (7)

Stanisław  Dylewski,  Anna  Krajewska,  Jolanta  Jadwiga  Kwiatkowska,  Jerzy  Pawluczuk,
Andrzej Pęksa, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska

BRAK GŁOSU (3)

Michał Kacprzak, Henryk Wilczewski, Jacek Wilczyński

Głosowano w sprawie: podjęcie uchwały     nr X/108/2019 w sprawie odwołania członka  
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka.

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)

Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Anna Krajewska, Ewa Orzechowska,
Waldemar Józef Pałys , Jerzy Pawluczuk, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold
Podbielski, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk Wilczewski, Jacek
Wilczyński, Edward Zalewski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)

Stanisław Dylewski, Bogusław Konrad, Robert Krajewski, Krzysztof Laska, Paweł Adrian
Pecura

BRAK GŁOSU (1)

Jolanta Jadwiga Kwiatkowska

Klub Radnych nie zgłosił nikogo na miejsce radnej Jolanty Kwiatkowskiej.

Przewodniczący  poinformował  zebranych,  że  w  związku  z  niezgłoszeniem  kandydata  do
komisji Rada Miasta przechodzi do następnego punktu.



12. Wolne wnioski i sprawy różne

W dyskusji wzięli udział:

Radny  p.  Paweł  Adrian  Pecura  poinformował  zebranych  o  wydarzeniu,  które
zorganizowali mieszkańcy miasta we współpracy z Urzędem Miasta - „żywa ulica”. Radny
podziękował pracownikom Urzędu Miasta i jednostek podległych w pomocy przy organizacji
tego wydarzenia.

Burmistrz  Miasta  Jerzy Bauer  stwierdził,  że  podziękowania  też  należą  się Radnemu
Pawłowi  Pecurze,  który  ze  swoją  inicjatywą  zorganizowania  wydarzenia  „Żywa  ulica”
wystąpił  już  w  styczniu.  Projekt  cieszył  się  dużą  popularnością,  a  w  przygotowanie
zaangażowało się wielu mieszkańców oraz instytucji. Burmistrz podziękował i pogratulował
inicjatorom tego wydarzenia. 

Stanisław  Dylewski  zapytał,  dlaczego  tak  długo  trwa  wydanie  decyzji  
o środowiskowych uwarunkowaniach budowy stacji paliw przy ul. 3-go Maja. Mieszkańcy
mają obawy, że burmistrz ze swoim podpisem czeka do wyborów a podpis będzie oznaczał
wprowadzenie  ruchu  ciężarowego  na  teren  miasta.  Stwierdził,  że  nie  jest  potrzebny  też
następny sklep monopolowy. Radny poinformował, że efektem picia jest demolowanie mienia
miasta. Jako przykład podał zniszczenie ławeczki patriotycznej w Komorowie.

Burmistrz Jerzy Bauer stwierdził, że w wypowiedzi radnego Dylewskiego jest prawdy
tyle co w powiedzeniu, że na życzenie burmistrza powstał w mieście sklep monopolowy. 

Przewodniczący obrad Robert Krajewski poinformował, że mieszkańcy bloków 20a, 20,
20b złożyli wniosek, który zostanie przekazany do Burmistrza Miasta. 

13. Zakończenie obrad.

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że porządek obrad 10-ej
sesji  Rady  Miasta  Ostrów  Mazowiecka  został  wyczerpany.  Następnie  podziękował  za
aktywny udział w obradach sesji i zamknął obrady.

Przewodniczący
Rada Miasta Ostrów Mazowiecka

Przygotował(y): 

Magdalena Tyl-pomoc administracyjna
Jolanta Zadroga- inspektor ds. informacji publicznej, skarg,wniosków i petycji

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


